
2023届本科毕业论文
相关事宜说明

Explanation on Carrying out 2023 

Undergraduate Graduation Thesis Work



一、时间安排TIMETABLE

◦ 2021年11月12日09:00-16日18:00进入教务系统选择导师，导师
在网上确认所指导的学生。

◦ Students should enter the Educational Administration System to

select tutors from 09:00 on 12 November 2021 to 18:00 on 16

November 2021, and tutors will confirm to direct the students

through the system.

◦ 2021年11月30日前组织选题及开题报告培训，使学生明确开题
的意义、如何选题及相应专业开题报告的撰写格式。

◦ Before November 30, 2021, we will organize training for project

selection and dissertation proposal in the Class, so that students can

know the significance of dissertation proposal, how to do project

selection and the writing format of the dissertation proposal report

of corresponding majors.



一、时间安排TIMETABLE

◦ 第6学期开题报告答辩（2022年3月7日-4月3日），在第8学期组
织毕业答辩。

◦ The school will organize the Dissertation Proposal Report Defense

in the 6th semester (March 7 - April 3, 2022), and the Graduation

Defense in the 8th semester.

◦ 大四上期（第七学期）结束前进行论文写作的进度检查，学生
填写《毕业论文中期检查表》，由指导教师签字后，报各专业
审查，交学院备查。

◦ We will examine the writing progress of Graduation Thesis at the

end of seventh semester (the senior first semester). Students fill in

the "Graduation Thesis Mid-term Checklist" and signed by the tutors.

Reporting to the Major Departments for review and submitting to

the college for reference.



 学生在网上提交答辩申请，并于第8学期（3月底前）提交毕业
论文初稿，修改后的毕业论文及附件经导师同意后交导师评阅。

 Students submit an application online for thesis defense, and submit

the first draft of the graduation thesis in the 8th semester (before the

end of March). The revised graduation thesis and attachments will

be submitted to the tutors for review.

 论文换题。在实施过程中，若因特殊原因需要改换题目，须填
写改题申请表，经学院审批同意后方能改换，并按照新的题目
开展研究和撰写毕业论文。

 Change the topic of the thesis. In the implementation process, if the

topic needs to be changed due to special reasons, the application

form for the topic change must be filled out, and the change can be

made only after the college's approval, and graduation thesis will be

carried out according to the new topic.



二、论文抽检 Graduation Thesis Sampling

 根据教育部《本科毕业论文（设计）抽检办法（试行）》（教
督〔2020〕5号）要求，全部本科毕业论文（设计）每年要进
行抽检，学院要对毕业论文（设计）进行全覆盖检查，学校抽
检比例不低于5%，教育部抽检比例原则上不低于2%。

 According to the requirements of Ministry of Education

Undergraduate Course Graduation Thesis (design) Sampling

Method (temporary), all undergraduate graduation thesis should be

carried on the sampling, every year college will do completely

examination for every graduation thesis, sampling rate of university

will be no lower than 5%, the sampling rate of Ministry of

Education will be no lower than 2% in principle.



二、论文抽检 Graduation Thesis Sampling

 对涉嫌存在抄袭、剽窃、伪造、篡改、买卖、代写等学术不端
行为的毕业论文，直接认定为“问题论文”，对查实的将按相
关文件进行处理。

 The graduation thesis suspected of plagiarised, counterfeiting,

tampering, purchasing and selling, ghostwriting and other academic

misconduct, will be directly identified as the "questioned paper",

and will be investigated and verified in accordance with the relevant

procedures, the condemned will be processed according to the

relating documents.



三、成绩评定Evaluation of Academic Performance

 开题报告成绩按两级制单独记载（通过或不通过）。

 The result of the dissertation proposal report will be recorded 

separately according to the Dual-level System (pass or fail).

 毕业论文（设计）成绩由导师评定成绩(50%)和论文答辩成绩

(50%)两部分组成。
 The graduation thesis result is composed of two parts: the tutor's

evaluation result (50%) and the thesis defense result (50%).



四、优秀学位论文（设计）评选
Selection of Excellent Dissertation

 根据《本科优秀学士学位论文（设计）评选实施细则（试行）》
（教发〔2017〕8号）要求，学校每年评选优秀学位论文（设计）
100篇，学院每年评选院级优秀论文20篇，并对获奖作者和导师
进行表彰奖励。

 According to the requirements of the Implementation Rules for the

Selection of Excellent Undergraduate Dissertations, the university

will select 100 excellent dissertations every year, the college will

select 20 excellent dissertations(college level) every year, and

commend award-winning authors and tutors.



五、指导教师Tutors


